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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Finansów Publicznych (nr 368) 
16 listopada 2022 r. 
Komisja Finansów Publicznych, obradująca pod przewodnictwem posła 
Andrzeja Kosztowniaka (PiS), przewodniczącego Komisji, zrealizowała nastę-
pujący porządek: 

– rozpatrzenie wniosku i poprawek zgłoszonych w czasie drugiego czyta-
nia do projektu ustawy o zmianie ustawy o podatku od niektórych instytucji 
finansowych oraz niektórych innych ustaw (druki nr 2767 i 2784),
– zaopiniowanie wniosku Ministra Funduszy i Polityki Regionalnej w spra-
wie zmian planu finansowego Polskiej Agencji Rozwoju Przedsiębiorczości 
na 2022 r., 
– zaopiniowanie wniosku Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie zmian 
w planie finansowym Funduszu Prewencji i Rehabilitacji na 2022 r., 
– zaopiniowanie wniosku Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie zmian 
w planie finansowym Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa na 2022 r., 
– zaopiniowanie wniosku Ministra Finansów w sprawie utworzenia nowej 
rezerwy celowej w ustawie budżetowej na 2022 r. 

W posiedzeniu udział wzięli: Jacek Żalek sekretarz stanu w Ministerstwie Funduszy i Polityki Regio-
nalnej wraz ze współpracownikami, Ryszard Bartosik sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi wraz ze współpracownikami, Piotr Patkowski podsekretarz stanu w Ministerstwie 
Finansów wraz ze współpracownikami, Monika Rzepecka zastępca prezesa Kasy Rolniczego Ubez-
pieczenia Społecznego wraz ze współpracownikami, Magdalena Forfa dyrektor Departamentu Finan-
sowo-Księgowego Polskiej Agencji Rozwoju Przedsiębiorczości, Michał Fogtman zastępca dyrektora 
Biura Finansowo-Księgowego Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa wraz ze współpracownikami, 
Katarzyna Wysocka doradca ekonomiczny w Departamencie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Najwyższej 
Izby Kontroli. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Bogdan Wojtów, Anna Woźniak – z sekre-
tariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Wojciech Białończyk, Jacek Markiewicz – legisla-
torzy z Biura Legislacyjnego oraz Zofia Szpringer – naczelnik Wydziału Analiz Społecznych i Ekono-
micznych w Biurze Analiz Sejmowych. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Dzień dobry. Witam państwa bardzo serdecznie na posiedzeniu Komisji Finansów. 
Witam  gorąco  przedstawicieli  polskiego  rządu. Widzę  pana ministra  Piotra Pat-

kowskiego. Witam serdecznie wszystkich przybyłych na dzisiejsze posiedzenie. W tym 
momencie nie mam przed sobą listy, ale czynię to bardzo, bardzo serdecznie. Witam 
również panie i panów posłów... Dziękuję bardzo. Witam serdecznie równie... równie 
serdecznie Jacka Żalka – sekretarza stanu w Ministerstwie Funduszy i Polityki Regio-
nalnej. Dzień dobry, panie ministrze. Witam Ryszarda Bartosika – sekretarza stanu 
w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi, oraz Monikę Rzepecką – zastępcę prezesa 



4                m.s.s.

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji Finansów Publicznych (nr 368)

Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego. Witam wszystkich państwa przybyłych 
wraz z państwem ministrami. 
Proszę państwa, otwieram posiedzenie Komisji Finansów, stwierdzając kworum. 
Porządek dzienny posiedzenia przewiduje rozpatrzenie 5 punktów. Pierwszym z nich 

jest rozpatrzenie wniosku i poprawek zgłoszonych w czasie drugiego czytania do pro-
jektu ustawy o zmianie ustawy o podatku od niektórych innych instytucji... o podatku 
od niektórych innych instytucji oraz niektórych innych ustaw z druku nr 2767 i druku 
2784, zaopiniowanie wniosku Ministra Funduszy i Polityki Regionalnej w sprawie zmian 
planu finansowego Polskiej Agencji Rozwoju Przedsiębiorczości na 2022 r., zaopiniowa-
nie wniosku Ministra Rolnictwa  i Rozwoju Wsi sprawie zmian w planie finansowym 
Funduszu Prewencji i Rehabilitacji na 2022 r., zaopiniowanie wniosku Ministra Rolnic-
twa i Rozwoju Wsi w sprawie zmian w planie finansowym Krajowego Ośrodka Wsparcia 
Rolnictwa na 2022 r., zaopiniowanie wniosku Ministra Finansów w sprawie utworzenia 
nowej rezerwy celowej w ustawie budżetowej na 2022 r. 
Czy są uwagi, szanowni państwo, do porządku dziennego? Nie widzę. Wobec niezgło-

szenia wniosku do porządku dziennego stwierdzam jego przyjęcie. 
Przystępujemy do realizacji punktu pierwszego. Dzisiaj na posiedzeniu plenarnym 

Sejmu odbyło się drugie czytanie projektu ustawy o zmianie ustawy o podatku od niektó-
rych... ustawy o podatku od niektórych instytucji finansowych oraz niektórych innych 
ustaw (druk nr 2767 i 2784). W czasie drugiego czytania zgłoszono wniosek o odrzuce-
nie projektu ustawy i dwie poprawki. Rozpatrzenie poprawek, proszę państwa, będzie 
odbywało się w następującym porządku: na początku uzasadnienie posła zgłaszającego 
poprawki, ewentualne przedstawienie stanowiska rządu, ewentualne uwagi ze strony 
Biura Legislacyjnego dotyczące poprawek i ich konsekwencji oraz głosowanie poprawek. 
Czy są, proszę państwa, uwagi i ewentualnie sprzeciw wobec powyższej propozycji roz-
patrzenia wniosku i poprawek? Nie widzę. 
Wobec niezgłoszenia sprzeciwu stwierdzam przyjęcie sposobu rozpatrywania wniosku 

i poprawek. 
Przystępujemy  do rozpatrywania  wniosku  i poprawek.  W trakcie  drugiego  czy-

tania został zgłoszony wniosek o odrzucenie projektu, ale zostały również zgłoszone  
2 poprawki. Panowie mecenasi, rozumiem, że głosujemy najpierw odrzucenie, a później 
głosujemy te poprawki łącznie, tak? Rozumiem, że zapoznawaliście się z tymi popraw-
kami. Ok., dobrze. Bardzo dziękuję.
Proszę państwa, bardzo proszę o przygotowanie się do głosowania, zalogowanie się 

do automatów do głosowania. Będziemy głosować. Będziemy...  Sekundkę. Będziemy, 
proszę państwa, głosować odrzucenie projektu ustawy, a później przejdziemy do głoso-
wania poprawek, które zostały zgłoszone przez klub Prawo i Sprawiedliwość. Szanowni 
państwo, czy jesteśmy przygotowani do głosowania? Głosujemy wniosek o odrzucenie 
projektu ustawy, zgłoszony przez Polskę 2050 i Konfederację. Kto jest za odrzuceniem 
projektu ustawy? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Bardzo proszę o podanie wyników 
głosowania. 
Głosowało 39 posłów. Za było 15, przeciw 24, nikt się nie wstrzymał. 
Tym samym przechodzimy, proszę państwa, do procedowania projektu ustawy wraz 

z poprawkami. Komisja odrzuciła wniosek o odrzucenie projektu ustawy. Bardzo pro-
szę... Pani przewodnicząca, bardzo proszę o zgłoszenie poprawki do art. 5, bo rozumiem, 
że głosujemy tylko poprawki, więc nie będziemy omawiać pozostałej części. Bardzo pro-
szę, poprawka 1. 

Poseł Ewa Szymańska (PiS):
Poprawka 1 polega na tym, żeby zmienić datę wejścia w życie z 31... „po dniu 31 grudnia 
2022” na „po dniu 31 stycznia 2023”, ale ponieważ tu jest druga poprawka, którą należy 
głosować łącznie... 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
…Głosować łącznie. Proszę o przedstawienie. 
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Poseł Ewa Szymańska (PiS):
… więc od razu zaprezentuję, że tutaj również chodzi o zmianę w datach wejścia w życie, 
w zależności od tego, którego artykułu ustawy dotyczy, więc w szczegółach już nie będę 
mówić. Chodzi o to, że zamiast 1 stycznia 2023 r. będzie 1 lutego 2023. I art. 4, który 
wejdzie w życie z dniem następującym po dniu ogłoszenia. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję, pani przewodnicząca, proszę o stanowisko rządu do poprawki 1 i 2, 
które będziemy głosować łącznie. 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Finansów Piotr Patkowski:
Dziękuję, panie przewodniczący. To jest poprawka, o której mówił wczoraj pan mini-
ster Soboń. On wczoraj wyrażał się o tym pozytywnie i również dzisiaj upoważnił mnie 
do tego, żeby wyrazić pozytywne stanowisko do tej poprawki. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję. Nie macie uwag ze strony Biura Legislacyjnego, panowie mecenasi? 
Bardzo proszę, pani przewodnicząca Izabela Leszczyna. 

Poseł Izabela Leszczyna (KO):
Poprosiłabym jednak pana ministra, żeby Wysokiej Izbie wyjaśnił, co to znaczy, że w art. 
5 w ust. 1 niejako wydłużamy ten okres i zamiast „po dniu 31 grudnia” mówimy „po dniu 
31 stycznia”. Jakby był pan minister jednak łaskaw wyjaśnić konkretnie, co się dzieje, 
co za tym stoi. Podobnie z tą poprawką 2. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo proszę.

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Finansów Piotr Patkowski:
Panie przewodniczący, myślę, że pan dyrektor Szatański wytłumaczy to bardzo szcze-
gółowo. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Panie dyrektorze, bardzo proszę. 

Dyrektor Departamentu Podatków Dochodowych Ministerstwa Finansów Jarosław 
Szatański:

Tak,  przepraszam.  Już.  Zawsze mam problem  z tym mikrofonem.  Szanowny  panie 
przewodniczący,  szanowni państwo,  ta poprawka przesuwa o 30 dni,  czyli o miesiąc, 
termin wejścia w życie zmiany w uldze na robotyzację z 1 stycznia 2023 r. na 1 lutego 
2023 r. To jest również pochodną wczorajszej uwagi Biura Legislacyjnego, które zwra-
cało uwagę, że z uwagi na termin, w którym jesteśmy, połowa listopada, nie ma realnej 
możliwości zachowania wymaganego przepisu... wymaganego orzecznictwem Trybunału 
terminu 30 dni na zachowanie vacatio legis zmian w przepisach podatkowych, więc stąd 
to wydłużenie terminu. 

Poseł Izabela Leszczyna (KO):
A druga poprawka? 

Dyrektor Departamentu Podatków Dochodowych Ministerstwa Finansów Jarosław 
Szatański:

Ona dotyczy tej samej materii. Po prostu wejście w życie dotyczy... Ona dotyczy dwóch 
przepisów ustawy. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo  dziękuję.  Szanowni  państwo,  proszę  o przygotowanie  się  do głosowania. 
Będziemy głosować łącznie dwie poprawki zgłoszone przez panią poseł przewodniczącą 
Ewę Szymańską. Bardzo proszę. Kto jest za przyjęciem poprawki 1 i 2, zgłoszonej przez 
panią przewodniczącą? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Bardzo proszę o podanie 
wyników głosowania. 
Głosowało 40 posłów. Za 25, przeciw było 10, 5 się wstrzymało. Tym samym poprawki 

uzyskały akceptację Komisji Finansów Publicznych. 
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Proszę  państwa,  pozostaje  nam  jeszcze  wybór  posła  sprawozdawcy.  Przypomnę, 
że w projekcie... w powyższym projekcie posłem sprawozdawcą jest pan przewodniczący 
Adam Gawęda, którego nie ma w tym momencie na sali – jest na sali plenarnej. Rozma-
wiałem z nim dosłownie chwilę temu. Prosi o pozostawienie go jako posła sprawozdawcę 
tego projektu ustawy. Wydaje mi się, że nie powinno być tutaj jakichś obiekcji z naszej 
strony. Czy są jakieś uwagi? Nie widzę. 
Wobec niezgłoszenia sprzeciwu stwierdzam, że posłem sprawozdawcą pozostaje pan 

przewodniczący Adam Gawęda. 
Przystępujemy do realizacji punktu 2 porządku dziennego. Proszę o przedstawienie 

wniosku Ministra Funduszy i Polityki Regionalnej w sprawie zmian planu finansowego 
Polskiej Agencji Rozwoju Przedsiębiorczości na 2022 rok. Panie ministrze, bardzo pro-
szę, oddaję panu głos. 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Funduszy i Polityki Regionalnej Jacek Żalek:
Dziękuję. Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, proponowane zmiany planu finan-
sowego  PARP  obejmują  zwiększenie  zarówno  przychodów,  jak  i kosztów  o kwotę  
6198 tys. zł. Zmiana przychodów obejmuje głównie zwiększenie dotacji celowej na finan-
sowanie projektów z udziałem środków Unii Europejskiej o kwotę 6 000 178 zł. Dotyczy 
to współfinansowania przekazywanego beneficjentom w programach Wiedza, Edukacja 
Rozwój  i Polska Wschodnia na kwotę 5038 tys.,  jak również projektów pomocy tech-
nicznej realizowanych przez PARP na kwotę 1140 tys. zł. Dodatkowo ulegną zwiększe-
niu pozostałe przychody o 20 tys. zł, głównie z tytułu uzyskanych odsetek od depozy-
tów. Natomiast po stronie kosztów, zmiany to będą środki pochodzące z dotacji celowej 
na współfinansowanie przekazywanych innym podmiotom na realizację zadań na kwotę 
5038  tys. zł oraz wzrost kosztów  funkcjonowania agencji  i to jest  suma 1160 tys. zł, 
w tym głównie chodzi o usługi obce oraz wynagrodzenia bezosobowe, przeznaczone dla 
ekspertów oceniających wnioski. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Serdecznie dziękuję, panie ministrze. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Czy są uwagi 
i ewentualnie pytania ze strony pań i panów posłów? Nie widzę. Tym samym pozwolę 
sobie zaproponować państwu opinię nr 233 Komisji Finansów Publicznych do Ministra 
Funduszy i Polityki Regionalnej w sprawie zmiany w planie finansowym Polskiej Agen-
cji Rozwoju Przedsiębiorczości, uchwaloną na posiedzeniu w dniu 16 listopada 2022 r. 
„Komisja Finansów Publicznych na posiedzeniu w dniu 16 listopada 2022 r. rozpatrzyła 
wniosek Ministra Funduszy i Polityki Regionalnej z dnia 3 listopada 2022 r. dotyczący 
zmian w planie  finansowym Polskiej  Agencji  Rozwoju Przedsiębiorczości  na 2022 r. 
Komisja Finansów Publicznych zgodnie z art. 21 ust. 5 ustawy o finansach publicznych 
pozytywnie opiniuje propozycje zmian w planie finansowym Polskiej Agencji Rozwoju 
Przedsiębiorczości na 2022 r., przedstawione we wniosku”. Czy są uwagi, szanowni pań-
stwo, do treści opinii? Nie widzę. 
Tym samym uważam ją za przyjętą. 
Przechodzimy, proszę państwa, do pkt 3. Bardzo proszę o przedstawienie wniosku 

Ministra Rolnictwa  i Rozwoju Wsi w sprawie zmian w planie finansowym Funduszu 
Prewencji i Rehabilitacji na 2022 r. Panie ministrze, oddaję panu głos. Bardzo proszę. 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Ryszard Bartosik:
Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, szanowni państwo, zmiany w planie 
finansowym Funduszu Prewencji i Rehabilitacji na rok 2022, ujęte w załączniku nr 13 
ustawy budżetowej, polegają na przesunięciu środków z pozycji „dotacje inwestycyjne” 
do pozycji „zakup usług” w kwocie 473 tys. zł. Powyższa zmiana pozwoli na podwyż-
szenie stawki odpłatności za osobo-dzień  i pokrycie rzeczywistego kosztu osobo-dnia 
w rehabilitacji leczniczej rolników. Zmniejszenie w pozycji „dotacje inwestycyjne” zwią-
zane jest z niewykorzystaniem środków na finansowanie lub dofinansowanie kosztów 
realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych, między innymi przez Centrum Rehabi-
litacji Rolników KRUS w Iwoniczu-Zdroju oraz Horyńcu-Zdroju. Powyższa zmiana nie 
wpłynie na zwiększenie kwot przychodów oraz odpowiednio kosztów ogółem. Wnoszę, 
aby Wysoka Komisja pozytywnie zaopiniowała proponowane zmiany. Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję, panie ministrze. Otwieram dyskusję. Czy są pytania w tym zakresie? 
Nie widzę, tym samym pozwolę sobie przedstawić państwu projekt opinii. 
„Opinia nr 234 Komisji Finansów Publicznych do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

w sprawie zmian w planie finansowym Funduszu Prewencji i Rehabilitacji Kasy Rolni-
czego Ubezpieczenia Społecznego, uchwalona na posiedzeniu w dniu 16 listopada 2022 r. 
Komisja Finansów Publicznych na posiedzeniu w dniu 16 listopada 2022 r. rozpatrzyła 
wniosek Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 15 listopada 2022 r., dotyczący zmiany 
w planie finansowym Funduszu Prewencji i Rehabilitacji Kasy Rolniczego Ubezpiecze-
nia Społecznego na 2022 r. 
Komisja Finansów Publicznych, zgodnie z art. 29 ust. 12 ustawy o finansach publicz-

nych, pozytywnie opiniuje propozycje zmian w planie finansowym Funduszu Prewencji 
i Rehabilitacji Kasy Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego, przedstawione we wniosku”. 
Szanowni państwo, czy są uwagi do takiej treści opinii? Nie widzę. 
Tym samym uważam ją za przyjętą. 
Przechodzimy, proszę państwa, do realizacji pkt 4 porządku dziennego. Bardzo proszę 

o przedstawienie przez Ministra Rolnictwa  i Rozwoju Wsi wniosku w sprawie zmian 
w planie finansowym Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa na 2022 r. Panie mini-
strze, bardzo proszę. 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Ryszard Bartosik:
Panie  przewodniczący, Wysoka Komisjo,  szanowni  państwo,  zmiana  planu  finanso-
wego Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa na 2022 r. wynika z wykazania w planie 
finansowym kwoty uruchomionej rezerwy celowej na realizację programu operacyjnego 
Pomoc Żywnościowa 2014-2020 w zakresie Operacji 1, zgodnie z decyzjami Ministra 
Finansów z dnia 19 października bieżącego roku, a także wykazania zgłoszonych przez 
KOWR oszczędności w ramach Operacji 3 – Pomoc techniczna, z tego samego programu 
i przesunięcie  ich na Operację 1 Programu Operacyjnego Pomoc Żywnościowa 2014-
2020. Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, proszę o pozytywne zaopiniowanie pro-
ponowanych zmian. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Serdecznie dziękuję. Bardzo proszę, otwieram dyskusję. Czy są pytania do tej części? 
Nie widzę. 
Tym  samym  pozwolę  sobie,  proszę  państwa,  zaproponować  treść  projektu  opi-

nii  z druku nr 235 Komisji Finansów Publicznych do Ministra Rolnictwa  i Rozwoju 
Wsi w sprawie  zmian w planie finansowym Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 
uchwalona na posiedzeniu w dniu 16 listopada 2022 r. „Komisja Finansów Publicznych 
na posiedzeniu w dniu 16  listopada 2022 r.  rozpatrzyła wniosek Ministra Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi z dnia 14 listopada 2022 r., dotyczący zmian w planie finansowym Krajo-
wego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa na 2022 r. Komisja Finansów Publicznych, zgodnie 
z art. 21 ust. 5 ustawy o finansach publicznych, pozytywnie opiniuje propozycje zmian 
planu finansowego Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa przedstawione we wniosku”. 
Czy są, szanowni państwo, uwagi do takiej treści opinii? Nie widzę. 
Tym samym uważam opinię 235 za przyjętą przez Komisję. 
Przechodzimy,  drodzy  państwo,  do realizacji  pkt  5  porządku  dziennego.  Proszę 

o przedstawienie wniosku Ministra Finansów w sprawie utworzenia nowej rezerwy celo-
wej w ustawie budżetowej na 2022 r. Bardzo proszę, panie ministrze. 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Finansów Piotr Patkowski:
Dziękuję. Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, na podstawie art. 177 ust. 6 i 7 ustawy 
o finansach publicznych zwracam się z wnioskiem o wyrażenie przez Komisję pozytyw-
nej opinii w sprawie utworzenia nowej rezerwy celowej wysokości 4 mld zł. Ta rezerwa 
ma być  przeznaczona na sfinansowanie  zobowiązań wymagalnych  Skarbu Państwa, 
a dokładnie zobowiązań wymagalnych w kontekście składki unijnej państwa członkow-
skiego. Do nowo utworzonej rezerwy zostaną przeniesione wydatki zablokowane w czę-
ści budżetowej 73 Zakładu Ubezpieczeń Społecznych, czyli w środkach, które miało być 
pierwotnie przeznaczone na dotacje dla FUS. Po uzyskaniu pozytywnej opinii sejmowej 
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komisji właściwej do spraw budżetu zablokowane środki będą mogły zostać przeniesione 
do nowej rezerwy celowej, przeznaczonej właśnie na sfinansowanie tych zadań. 
Dysponent części budżetowej 84 – Środki własne Unii Europejskiej, zgłosił szacunkowy 

niedobór środków w wysokości 3 937 mln zł na sfinansowanie składki członkowskiej. Wzrost 
polskiej składki wynika przede wszystkim ze skutków uchwalenia przez Radę i Parlament 
Europejski nowelizacji budżetu, który ma być rozliczony 1 grudnia 2022 r., ale też wyższych 
niż planowanych poborów należności celnych. 
Kwota pozostająca obecnie w rezerwie  celowej pozycja 16 – Zobowiązania wyma-

galne Skarbu Państwa, nie umożliwia na ten moment  realizacji  tego zadania, nato-
miast stosowna blokada środków pozwala na utworzenie nowej rezerwy z przeznacze-
niem na sfinansowanie zobowiązań wymagalnych Skarbu Państwa na powyższe cele bez 
uszczerbku, jeśli chodzi o zobowiązania wobec FUS. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję, panie ministrze. Otwieram dyskusję. Bardzo proszę, pani przewodni-
cząca Izabela Leszczyna. 

Poseł Izabela Leszczyna (KO):
Dziękuję, panie przewodniczący. Mam dwa pytania do pana ministra. Otóż, gdyby pan mini-
ster powiedział Wysokiej Komisji, jaka część tych z 4 mld, czy tam dokładnie 3 900 mln... Tak. 
Jaka część z tej kwoty wynika ze wzrostu polskiej składki członkowskiej, która to wynika 
z nowelizacji budżetu, a jaka część wynika z wyższego poboru należności  celnych, który 
z kolei – jak rozumiem – wynika z deprecjacji złotego? Czyli tę kwotę proszę nam rozbić na te 
dwie części. 
I drugie pytanie. Panie ministrze, jaka kwota w euro została już potrącona z należnych 

Polsce płatności przekazywanych przez Unię Europejską w związku z wyrokiem Trybu-
nału Sprawiedliwości Unii Europejskiej, dotyczącego Izby Dyscyplinarnej? Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo dziękuję. Proszę o zabranie głosu przez pana ministra Piotra Patkowskiego.

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Finansów Piotr Patkowski:
Jeśli chodzi o pierwsze pytanie, to znacznie wyższego niż planowany pobór należności 
celnych to jest 2,4 mld zł. Jeśli chodzi o skutki nowelizacji to jest 1,6 mld zł. Jeśli chodzi 
o skutki tak zwanych niewykonanych wyroków Trybunału Sprawiedliwości Unii Euro-
pejskiej, co do których – jak już było wielokrotnie wskazane – są wątpliwości, co do praw-
nej kognicji TSUE, jeśli chodzi o ocenę regulacji przez państwo członkowskie… suwe-
renności państwa członkowskiego i regulacji przez nie sądów, to tutaj bym prosił pana 
dyrektora, żeby udzielił informacji. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Bardzo proszę, panie dyrektorze.

Dyrektor Departamentu Podatków Dochodowych Ministerstwa Finansów Jarosław 
Szatański:

Bardzo dziękuję. Łączna kwota dotychczasowych potrąceń to jest 336 153 732 euro, 
z tego związanych z kopalnią Turów to jest 68,5 mln, natomiast kwestia Izby Dyscypli-
narnej to jest dotychczas kwota 267 561 820 euro.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Dziękuję bardzo za odpowiedź. Czy są jeszcze jakieś pytania w tym zakresie? Nie widzę. 
Tym samym, szanowni państwo, pozwolę sobie zaproponować projekt opinii z druku 

nr 236 Komisji Finansów Publicznych do Ministra Finansów w sprawie utworzenia 
nowej rezerwy celowej, uchwalonej na posiedzeniu w dniu 16 listopada 2022 r. „Komisja 
Finansów Publicznych na posiedzeniu w dniu 16 listopada 2022 r. rozpatrzyła wniosek 
Ministra Finansów z dnia 15 listopada 2022 r., dotyczący utworzenia nowej rezerwy celo-
wej w wysokości 4 mld zł z przeznaczeniem na sfinansowanie zobowiązań wymagalnych 
Skarbu Państwa. Komisja Finansów Publicznych, zgodnie z art. 177 ust. 6 i 7 ustawy 
o finansach publicznych, pozytywnie opiniuje propozycję utworzenia wyżej wymienionej 
rezerwy celowej z wydatków zablokowanych w części budżetowej 73 – Zakład Ubezpie-
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czeń Społecznych”. Szanowni państwo, czy są uwagi do takiej treści projektu opinii? 
Nie widzę. 
Tym samym uważam, że Komisja Finansów Publicznych w treści, którą przedstawi-

łem, przyjęła opinię z druku nr 236. 
Serdecznie  państwu  dziękuję.  Proszę  państwa,  na tym  wyczerpaliśmy  porządek 

dzienny posiedzenia. Zamykam posiedzenie Komisji, dziękując za bardzo sprawne prze-
procedowanie wniosków. 


